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حبیب ایل بیگی: 

امیدوارم المپیاد فیلمسازی 
نوجوانان تبدیل به جریان شود

حبیب ایل بیگی در مراسم افتتاحیه پنجمین 
المپیاد فیلمسازی نوجوانان ایران تاکید کرد امیدوار 
است که این المپیاد تبدیل به جریان شود. مراسم 
افتتاحیه پنجمین »المپیاد فیلمسازی نوجوانان 
ایران« ۱۷ مهــرماه در ساختمان شماره ۳ بنیاد 
سینمایی فارابی، با حضور حبیب ایل بیگی دبیر 
المپیاد، سهیلا عسکری، مدیر اجرایی المپیاد و 
منتورها و مربیان المپیاد فیلمسازی با تلاوت آیاتی 
از قرآن مجید و پخش سرود ملی جمهوری اسلامی 
ایران آغاز شد. در ابتدای این مراسم، ۲ تیزر از معرفی 
پنجمین »المپیاد فیلمسازی نوجوانان ایران« پخش 
شد. سپس حبیب ایل بیگی، مدیر المپیاد گفت: 
پنجمین المپیاد فیلمسازی نوجوانان ایران را در 
اولین روزهای ماه ربیع که پیام آور جشن و شادی 
است، آغاز می کنیم. امسال ۵۰ نوجوان ۳۱ دختر 
و ۲۱ پسر با ۳۷ ایده و ۲۴ فیلم کوتاه از ۱۵ استان 
به المپیاد فیلمسازی راه پیدا کردند. امسال شهرها و 
استان های بیشتری با المپیاد همراه شدند. وی ادامه 
داد: نشست های انتقال تجربه را با پوران درخشنده، 
حبیب احمدزاده و بهروز شعیبی خواهیم داشت که 
با نوجوانان به گفتگو خواهند نشست. مدیر المپیاد 
بیان کرد: از همه منتورها و مربیانی که در این دوره 
به ما کمک می کنند، کمال تشکر را دارم. لازم است 
از پشتیبانی همکارانم برای برگزاری »المپیاد« تشکر 
کنم. امسال با تغییرات زیادی همچون تغییر دولت 
مواجه بودیم اما ما فکر کردیم که کار را تا روزی که 
هستیم ادامه دهیم حتی اگر شرایط مبهم باشد چرا 
که مدیران تغییر می کنند اما نوجوانان و هنرمندان 
هستند و کار برایشان باید جریان داشته باشد. ایل 
بیگی توضیح داد: وحید گلستان، بیژن میرباقری و 
پوران درخشنده که سال های پیش منتور جشنواره 
بودند داوری این دوره را به عهده دارند و بهترین 
گزینه برای قضاوت بودند چرا که پیش تر جریانی 
که نوجوانان در المپیاد طی می کنند، می شناختند 
و با هیجان آنها از ابتدا مواجه بودند. هدف ما از این 
المپیاد این نیست که نوجوانان فیلمساز شوند چرا که 
کسی در طول چند روز فیلمساز نمی شود اما روزهای 
خوب و بانشاطی را تجربه خواهند کرد که می تواند در 
مسیر آینده شان راهگشا باشد. امیدوارم که المپیاد 
فیلمسازی تبدیل به جریان مداومی شود که نوجوانان 
حاضر در آن بتوانند بعدها برای آینده کشورشان 
مثمرثمر عمل کنند. در ادامه علیرضا تابش، دبیر 
جشنواره گفت: ما در »بنیاد سینمایی فارابی« بسیار 
مفتخریم که رویدادی را به اسم نوجوانان در عرصه 
فیلمسازی راه اندازی کردیم و امیدوارم که این رویداد 
با رفع نقص ها و کاستی ها در سال های آینده تبدیل 
به جریانی پویا در کشور شود. از همه کسانی که برای 
برگزاری این المپیاد تلاش کردند تشکر می کنم. ما 
ناچار به برگزاری برخط المپیاد به دلیل بحران کرونا 
بودیم و امیدواریم با رد شدن از این روزها بتوانیم در 
سال های آتی نوجوانان را در المپیاد کنار هم جمع 
کنیم. بابت قصور و کاستی های احتمالی نیز معذرت 

می خواهم. 

سرپرست گروه تئاتر »آران« با اشاره به 
انجام میکس نهایی موسیقی اپرای عروسکی 
»همای همایون«، تاکید کرد که تولید و 
ساخت این اپرا درباره شخصیت خواجوی 
کرمانی با مساله بودجه مواجه است. بهروز 
غریب پور کارگردان اپراهای عروسکی و 
سرپرست گروه تئاتر »آران« درباره وضعیت 
جدیدترین اپرای این گروه درباره شخصیت 
خواجوی کرمانی، گفت: خوشبختانه میکس 
نهایی موسیقی اپرای عروسکی »همای 
همایون« درباره شخصیت خواجوی کرمانی 
با توجه به شرایط کرونایی و همچنین ضبط 
اثر در اوکراین انجام شد و کیفیت خوبی دارد 
و به لحاظ فنی بالاتر از آثار قبلی است. وی 
در ادامه سخنان خود با اشاره به اینکه طرح 
عملیات عمرانی و بازسازی تالار فردوسی 
بنیاد رودکی هنوز انجام نشده، یادآور شد: 
چندین ماه است که این تالار تعطیل است 
و طرح یکساله بازسازی تالار هنوز انجام 

نشده است.

تالارفردوسی
همچنانتعطیلاست

مراسم تشییــع پیکر و خاک سپاری 
آذرتاش آذرنوش روز دوشنبه ۱۹ مهرماه 
برگزار می شود. مرکز دائرةالمعارف بزرگ 
اسلامی اعلام کرد: مراسم تشییع، بدرقه  و 
وداع با عضو شورایعالی علمی و مشاور عالی 
فقید مرکز دائرةالمعارف بزرگ اسلامی، 
استاد برجسته و چهره ماندگار ادبیات 
عرب، روز دوشنبه ۱۹ مهرماه، ساعت ۸ در 
سرسرای مرکز دائرةالمعارف بزرگ اسلامی 
و ساعت ۱۰و۳۰ از دانشکده الهیات دانشگاه 
تهران به سوی بهشت زهرا)س(، قطعه 
نام آوران، برگزار خواهد شد. این مراسم با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی در محل 
و مسیرهای تعیین شده برگزار می شود. 
مرکز دائرةالمعارف بزرگ اسلامی )مرکز 
پژوهش های ایرانی و اسلامی( در  کاشانک، 
نرسیده به سه راه آجودانیه، شماره ۲۱۰ 

واقع است.

زمانتشییعپیکر
آذرتاشآذرنوش

ســـینما
مرتضی رحیمی:

سوپراستار کودک نداریم
کارگردان فیلم سینمایی »بلَیط« بیان کرد که ما سوپراستار 
کودک نداریم تا به واسطه آنها فیلم ها فروش کنند. مرتضی 
رحیمی بیان کرد: بلیط در زبان بختیاری به معنای درخت بلوط 
است هرچند نام فیلم به ۲ شکل نوشته می شود اما در پوستر به 
لاتین هم نام فیلم را »بلَیط« نوشتیم، در »بلیط« هم کاراکتر 
اصلی ما بلَیطی نام دارد که ما بختیاری ها چنین اسمی را در 
میان بچه ها داریم. »بلیط« روایت گر داستان زندگی پسربچه ای 
است که پدرش را از دست داده، در واقع پدرش زمانی که او 
به دنیا آمده فوت شده، مادرش دو سال بعد ازدواج کرده است 
و این پسر نزد پدربزرگش زندگی می کند. حالا بلَیطی بزرگ 
شده و به دنبال مادرش می گردد. وی گفت: این فیلم متناسب 
با نوجوانان است و مخاطبانش نوجوانان و بزرگسالان هستند، 
البته کودکان هم می توانند با آن ارتباط برقرار کنند. با این حال 
کاراکتر اصلی ما پسری ۱۲ ساله است. این کارگردان اظهارکرد: 
فیلم های نوجوان کم فروش هستند، ضمن اینکه فیلم هایی در 
حوزه نوجوانان کم ساخته می شوند به طوری که ما هنوز هم 
وقتی می خواهیم درباره فیلم نوجوانان حرف بزنیم نام »باشو 
غریبه ای کوچک«، »دونده«، »خانه دوست کجاست« و… به 
یادمان می آید که در دهه ۶۰ ساخته شده اند. رحیمی عنوان 
کرد: فیلم هایی که در حوزه نوجوانان ساخته می شوند برگرفته 
از خاطرات کارگردانان در دهه ۶۰ و ۷۰ است. با توجه به اینکه 
کارگردانان ما پا به سن گذاشته اند و فیلم هایی می سازند که 
متناسب با بچه های امروز نیست بچه ها با این آثار ارتباط برقرار 
نمی کنند. این کارگردان اظهارکرد: بچه های امروزی با بچه های 
دهه ۶۰ و ۷۰ فرق می کنند آنها امکاناتی دارند که می توانند همه 
چیز را به صورت آنلاین دنبال کنند بیشتر هم به سمت چیزهای 
فانتزی و نو می روند و سبک های قبلی را نمی پسندند اکثر 
کارگردانان می گویند قصه هایشان برگرفته از خاطراتشان است 
در حالی که خاطرات ما به دهه ۶۰ و ۷۰ باز می گردد. بچه های 
امروز با آنها ارتباط برقرار نمی کنند ضمن اینکه خانواده ها هم 
اطلاع چندانی درباره این آثار به بچه ها نمی دهند از آنجایی 
که پدر و مادرها درگیر زندگی روزمره هستند، نمی توانند 
خاطراتشان درباره این فیلم ها را برای بچه هــا تعریف کنند 
تا بچه ها پیگیر تماشای آن فیلم ها شوند. اگر پدر یا مادر بچه ها 
را ترغیب به تماشای آن فیلم ها کنند آنها نسبت به سینمای 
ایران راغب می شوند. از سوی دیگر اما کودکــان ما به همراه 
بزرگسالان درگیر مشکلات زندگی هستند. وی در بخش دیگر 
از صحبت هایش مطرح کرد: ما سوپراستار کودک نداریم مثلا در 
سینمای اجتماعی به خاطر داشتن برخی سوپراستارها فیلم ها 
فروش می کنند اما این اتفاق در سینمای کودک رخ نمی دهد 
چون چهره های مطرح کودک یا در اینستاگرام فعال هستند 
یا از پتانسیل آنها استفاده نمی کنند. اگر ما سوپراستار کودک 
داشته باشیم می توانیم به فروش هم امیدوار باشیم مثلا امیررضا 
فرامرزی هم در »بچه مهندس۴« بازی کرد هم در »اسکی باز« 
حضور داشت و.... اگر چنین بازیگرانی چهره بشوند قطعا بچه ها 
کارهای آنها را دنبال می کنند و فروش گیشه خوب می شود. 
رحیمی در پایان با اشاره به اکران فیلم های کودکان و نوجوانان 
توضیح داد: آن زمان که سینماها در اوج بودند فیلم های کودک 
کم داشتیم ولی حالا با پیش آمدن کرونا شرایط دشوارتر شده 

است و به کلی سینمای کودک را از دست داده ایم.
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a r m a n m e l i . i r

براثر ابتلا به کرونا

عزت ا... مهرآوران 
درگذشت

بازیگــر و نمایشنــامه نویس پیشکســوت 
کشورمان براثر ابتــلا به کــرونا و پس از چند 
هفته مقاومت در برابر بیماری، در بیمارستان 
درگذشت. خبر ابتلای عزت ا... مهرآوران به 
کرونا و بستری شدن این هنرمند در بیمارستان 
پس از دریافت ۲دُز واکسن، چهــارم مهرماه 
رسما اعلام شد. از آن زمان تا دیروز وضعیت 
جسمانی عزت ا... مهرآوران با نوسان همراه 
بود و پس از چند روز که شرایــط بهتر شد، 
متاسفانه در ۲ روز گذشته سطح هوشیاری 
این بازیگر پایین آمد و وی فــوت کرد. نیکنام 
حسینی پور، مدیرعامل موسسه هنرمندان 
پیشکسوت با اعلام این خبر نوشت: »عزت ا...«، 
هنرمند و کســی که به همه مهر می ورزید، 
متاسفانه در بیمارستان آتیه به سرای دیگر 
رفت. از آخرین کارهای عزت ا... مهرآوران در 
سریال ها و مجموعه های تلویزیونی می توان به 
»پدرپسری«، »خوب، بد، جلف: رادیواکتیو«، 
»می خواهم زنده بمانم«، »بچه مهندس۴«، 
»زن زندگی مردزندگی« و »ساخت ایران« 
اشاره کرد. »لیسانسه ها« و »فوق لیسانسه ها« 
به کارگردانی سروش صحت، »هیولا« ساخته 
مهران مدیری، »ایراندخت« محمدرضا ورزی، 
»دزدوپلیس« سعیــد آقاخانــی و »وضعیت 
سفید« حمید نعمت ا... از دیگر کارهای شاخص 
مهرآوران در تلویزیون است. آخرین فیلمی 
 که این بازیگر در آن ایفای نقش کرد، »خوابم 

میاد« ساخته رضا عطاران است.
 سوگنامه هوتن شکیبا

هوتن شکیبا که در دو سریال »لیسانسه ها« 
و »فوق لیسانسه ها« با مرحوم عزت ا... مهرآوران 
همکاری داشته است و نقش پسر او را بازی 

کرده، در سوگ این بازیگر متنی صمیمانه و 
سوزناک را منتشر کرد. متنی که هوتن شکیبا 
پس از دست رفتن عزت ا... مهرآوران به واسطه 
کرونا منتشر کرده، بدین شرح است: »عمو 
عزت، بابای حبیب، محبوب همه، بخواب قربون 
اون شکلت، راحت بخواب دورت بگردم عزیزم. 
یه روزی باز می بینمتون و مثل همیشه سفت 
بغلتون می کنم و قربونتون میــرم. بازهم باهم 
شوخی می کنیم و آواز می خونیم و حالمون 
خوب میشه، الانم اگر اشکم بند نمیاد به خاطر 

خودمه. دلم خیلی تنگه...«
 باورم نمی شود 

مریم معترف با صدایــی که به بغض آمیخته 
بود، گفت: باورم نمی شود که دوستان مان 
را این چنین از دست می دهیم، هنوز در غم 
ازدست دادن آقای اویسی بودیم که آقای 
مهرآوران هم رفت و هیچ کاری از دست مان 
برنمی آید و این وحشتناک است. این هنرمند 
تئاتر که سال ها قبل تجربه همکاری مشترک 
با عزت ا... مهرآوران را داشته است، به دنبال 
درگذشت این هنرمند و در گفت وگویی کوتاه 
از ایام خــوش گذشته یاد کرد و آرزو کرد هم 
روح عزت ا... مهرآوران شاد و آرام باشد و هم 
خداوند به مردم سختی کشیده مان کمک کند 
تا این همه درد را تاب بیاورند و مسئــولان هم 
بیشتر تلاش کنند تا شاید این وضعیت کمی 
 بهتر شود. معترف یادآورشد: آقای مهرآوران 
کارش را از سال های آغازین جوانــی شروع 
کرد از همان زمانی که در جنوب بود. بعدتر 
به تهران آمد و در اداره تئاتر کارمند شد. هم 
می نوشت و هم بازی و کارگردانی می کرد. او 
ادامه داد: نمایشنامه ای داشت به اسم »صداکن 

لیکو« که آقای اکبر زنجان پور آن را کارگردانی 
کرد و پس از آن هم کار مشترکی کردیم. 
نمایشنامه ای به اسم »مال کَنون« داشت که 
آن را باهم بازی و کارگردانی کردیم. اوایل 
دهه هفتاد این نماش ابتدا در جشنواره تئاتر 
فجر و بعد از آن هم در تالار چهارسو تئاترشهر 
روی صحنه رفت. دوست داشتیم بازهم باهم 
کار کنیم ولی مشغله ایشان در کار تصویر زیاد 
شده بود و کمتر به تئاتر می رسید. معترف در 
ادامه از روحیه پرنشاط مهرآوران یاد کرد و با 
افسوس ادامه داد: در هر جمعی، بسیار شاد 
بود و به همــه روحیه می داد تا اینکه از ده روز 
پیش خبر بیماری شان، همه را ناراحت کرد. در 
این مدت مدام خبرها را دنبال کردیم، مرتب 
دعا کردیم ولی بی نتیجه ماند و ایشان ما را 
ترک کرد. باورمان نمی شود آن همه شادی و 
نشاط تمام شده باشد. او در پایان با ابراز تاسف 
از کم شدن شادی و امید در جامعه امروزمان 
گفت: امیدوارم همان طور که به همه شور و 
شوق می بخشید، روحش شاد باشد و خداوند 
به ما هم کمک کند که بتوانیم این همه تلخی 
را تحمل کنیم. روحیه مردم ما واقعا پژمرده 
است و امیدوارم هم خدا یاری مان دهد و هم 
مسئولان تلاش شان را برای بهبود این وضعیت 

بیشتر کنند.
 جزئیات مراسم تشییع 

مراسم تشییع پیکــر عــزت ا... مهــرآوران 
روز دوشنبه؛ ۱۹ مهرماه برگزار خواهد شد. 
هژیر مهرآوران، پسر عزت ا... مهرآوران زمــان 
 مراسم تشییع پیکر این هنرمند را دوشنبــه،

۱۹ مهــرمــاه در قطعــه هنـــرمنــدان 
بهشت زهرا)س( اعلام کرد.


